
 
 

 
 

Zápis z jednání Klubu plemene Hereford 
ze dne 21.února 2024, Restaurace Na Vyhlídce, Nová Ves, Dolní Moravice u Rýmařova  

 
Jednání klubu zahájil v 16:00 předseda klubu Ing. Jan Machač. Přivítal přítomné 

chovatele a zaměstnance svazu a seznámil je s programem jednání. Prezenční listina je 
přílohou zápisu. 
 
Program: 

1. Aktuality z chovatelské činnosti a činnosti ČSCHMS  
2. Metodika odchovu pl.býků – novinky z jednání Grémia RPK  
3. Naskladnění býčků na OPB+OCH (1.,2.,3.turnus 2023/2024) 
4. Výstava Tech-Agro Brno (7.4.-11.4.24)  
5. Finance ČSCHMS-klub HRF 
6. Různé, závěr 

 
 
Jednání: 

1. Aktuality z chovatelské činnosti a činnosti ČSCHMS 
Předseda klubu seznámil přítomné s činností za uplynulé období od konání posledního 

klubu na OPB Osík u Litomyšle (únor 2023). 
- Nový předseda ČSCHMS Milan Novotný a místopředseda Ing. Tomáš Martinek 
- Nová ředitelka PK Ing. Alena Birovaš Ph.D. 
- Software, služební vozy, jednotné oblečení pro inspektory 
Přítomní chovatelé vyjádřili údiv, že služební vozy nejsou vybaveny 4x4. 
Kolář: V TOPkách jsou zvířata bez potomků nebo již mnoho let po smrti!? 
Závěr: Požadujeme lepší vyfiltrování zvířat do TOPek! 
 

2. Metodika odchovu pl.býků – novinky z jednání Grémia RPK – H.Chroust 
Chovatelé byli seznámeni s jednotlivými body, které byly diskutovány na schůzi grémia 

dne 23.1.2024. Zápis je uveřejněn na www.cschms.cz/index.php?page=zap_gremium . 
Závěr: K tématům vážení na začátku testu v OCH, počtu vážení na OPB a změna 

termínu III.turnusu, zaujali chovatelé HE stanovisko, že se budou snažit sjednotit 
metodiku tak, aby se vše pokud možno dorovnávalo s podmínkami odchovu na OPB. 
Rada PK připraví jasné podmínky srovnávání požadavků. Chovatelé požadují 
zachovat vážení na začátku OCH, na konci a zvážit býky i během testu pro přesnější 
výpočet roční hmotnosti (pokud se neshoduje se začátkem nebo koncem OCH). Pro 
lepší srovnání populace  býků směřovat budoucnost na cca dvě odchovny ve větších 
skupinách (návrh OPB Osík a OPB Janovice). Rada PK a přítomní chovatelé 
vyslovili jasný souhlas s tím, že pokud to kapacitní místa na jednotlivých OPB dovolí, 
budou se býci umisťovat především na OPB.  

Co se přídomku „OPB“ ve jméně u býků prošlých odchovnou týká, chovatelé HE 
ho doporučují. 

V bodu vodění býků přítomní chovatelé trvají na předvedení býka u základního 
výběru (buďto ohlávka nebo tyč). 
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3. Naskladnění býčků na OPB+OCH (2023/2024) 

Předseda shrnul počty naskladněných býčků na OPB a zapojených do odchovu u 
chovatele.  
- 1.turnus naskladněno – celkem 10ks býčků - OPB, 1ks - OCH   
- 2.turnus naskladněno – celkem 11ks býčků – OPB, 5ks – OCH 
- 3.turnus naskladněno – celkem 1ks býčka – OPB, 2ks – OCH, celkem tj.: 30ks 
Závěr: Opět bylo konstatováno, že na OPB by měli býti naskladněni ml. býčci 
s předpokladem kvalitního růstu a pokud možno s předpokladem 
nadprůměrného konečného výsledku. 
 

4. Výstava Tech-Agro Brno (7.4.-11.4.24)  
- Obsazení ukázkové kolekce HRF: kráva + tele X dvě jalovice X pl. býk  
- Naskladnění 6.4., odvoz 11.4.  
Závěr: ukázkovou kolekci zabezpečí Machač 
 

5. Finance ČSCHMS/klubu 
- Příspěvek pro Klub za r.2023 – 17.244,- Kč 
- Zůstatek na klub. účtu k 17.01.24 – 42.160,- Kč 
- Nový zůstatek vč. ročního příspěvku – 59.404,- Kč 
Závěr: Chovatelé jednomyslně schválili čerpání části financí klubu na uhrazení 
nákladů pořádání tohoto klubu HRF – ubytování, stravování komplet! 

 
6. Různé  

6.1 Srbsko – Mezinárodní zemědělský veletrh v Novém Sadu 18. – 23.5.2024. MZe 
ČR tam bude mít letos stánek. Chovatelé HE požadují vyslání i svého zástupce do 
Srbska spolu se zástupci dalších plemen.  
Závěr: Jednomyslně byl nominován pan Bohumil Kolář. 
6.2 Interbeef – projekt řeší službu pro ČSCHMS (mezinárodní porovnávání PH).  
Závěr: Chovatelé HE trvají na zachování v Interbeefu i pro HE. 
6.3 Obchodní činnost – pan Vráblík odstoupil z pozice obchodníka svazu, zatím není 

náhrada, možnost oslovení externí organizace? 
Pro případný plánovaný obchod je potřeba nahlásit předsedovi Janu Machačovi počet 
zvířat a kategorie, které jsou chovatelé schopni nabídnout v průběhu celé sezóny. 

    
7. Závěr 

Závěrem schůze klubu předseda poděkoval všem přítomným za účast a zároveň 
všechny vyzval k aktivnějšímu zapojení. 

 
Jednání Klubu plemene Hereford ukončeno v 20:00 hodin. 
 

Zapsala: O.Kovalová 
Potvrdil: J.Machač 


